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Hlstorisk hal
Vejen Hallen er ikke bare en idrætshal - den er et symbol

på Vejens historie og lokale borgeres initiativrigdom,

Af: Jeanette Refstrup

Når du i dag besøger Vejen Hallen, besøger
du ikke bare en hvilken som helst idræts-
hal, men bliver præsenteret for en stor del
af Vejens historie. Vejen Hallen er et symbol
på det stærke lokale sammenhold i byen.
At stå på de grønne områder foran den
rundbuede hal-bygning er som at få fortalt
en del af Vejens lokalhistorie. Vejenserne
er ikke stolte af den lokale idrætshal uden

grund, og Vejen Hallen bruges stadig flittigt
af byens borgere.

Borgernes proiekt
ld6en til Vejen Hallen blev bragt på ba-
nen allerede kort tid efter Anden Verdens-
krig. I 1951 afholdt Sydjysk Udstilling ga-
rantmøde, som blev bakket op af lokale
erhvervsdrivende.
Det blev vedtaget, at en idrætshal skulle
bygges i Vejen. Men et så stort Oygge-

Vejen Hallen
opføres.
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projekt er ikke gratis. En garantikapital
på 40.000 kroner skulle tegnes. Faktisk
lykkedes det allerede i 1952 at tegne en ga-
rantikapital på 46.000 kroner, og et budget
for driften af Vejen Hallen blev planlagt.

Hallen indvies
Den 22. november 1953 er en mindevær-
dig dag, nemlig dagen, hvor Vejen fik sin
helt egen idrætshal med plads til dyrke
idræt indenfor. Vejen Hallen indviedes som
en selvejende institution. Hele lokalbefolk-
ningen og lokale erhvervsdrivende er af
stor betydning for Vejen Hallens historie og
hallens tilblivelse.
Oprindeligt lød budgettet til Vejen Hal-
len på 265.000 kroner, men de samlede
udgifter til byggeriet løb op i 453.598 kro-
ner. De øgede udgifter skyldtes blandt an-
det, at byggeriet ændredes og forbedredes
undervejs i byggeprocessen.

Drømmen om hallen
Uden økonomiske tilskud fra lokale borgere
og firmaer i Vejen var drømmen om Vejen
Hallen aldrig blevet realiseret.
Sydjysk Udstilling donerede 141.149 kro-
ner til Vejen Hallen, hallen modtog 77.449
kroner fra lokale borgere og firmaer, og de

resterende 235.000 kroner var lånte penge.
Foreningen Vejen ldrætscenters Venner
blev stiftet som en støtteforening til Vejen
ldrætscenter og bidrog med indskud til
opførelsen af Vejen Hallen i begyndelsen
af 1950'erne. Senere gik 12 virksomhed-
er sammen og dannede aktieselskabet
VICTAR ÆS, som støtter det samlede
anlæg med inventar. Således får lokale
initiativer og Vejens lokalbefolkning Vejen
ldrætscenter, Vejen Hallen og Skodborg
Hallen til at løbe rundt. Hallen er skabt af
erhvervsmænd, men driften køres af lokale
borgere.

En historisk hal
I dag er Vejen ldrætscenter meget mere
end Vejen Hallen. Hallen er kun en lil-
le, men historisk vigtig, del af det store
idrætscenter.
Vejen ldrætscenter består derudover af en
sportscaf6, et squash- og fitnesscenter,
atletikstadion, svømmehal m.m.
Ved siden af Vejen ldrætscenter ligger Dan-
hostel Vejen med overnatningsmuligheder
i hytter på et grønt campingområde og
derudover Vejen Sportshotel med kultur-
og konferencelokaler. ldrætscentret byder
både på indendørs- og udendørsfaciliteter.



Den mangeårige
formand, Ove
Jørgensen,
mene4 Vejen
ldrætscenter er
et vigtigt aktiv for
byen.

Et vigtigt aktiv
Ove Jørgensen sad for bordenden i idrætscentrets

bestyrelse i 28 år og glæder sig over de

mange oplevelser, centret har givet ham.

Af: Leif Christensen

- Oentret er et utroligt vigtigiaktiv for byen
og området.
Sådan lyder den meget klare vurdering fra
Ove Jørgensen, der mere end de fleste har
fulgt udviklin gen af idrætsfaciliteterne i Ve-
jen. Han var med i de første ideer bag det
nye center og blev centrets første formand
i 1;977 og sad for bordenden i en ånække.
- Jeg valgte at stoppe i 2005, da jeg fyldte
70 år, og jeg kan se tilbage på en række
gode år i bestyretsen, hvor der var et rig-
tigt godt samarbejde med både de øvrige
bestyrelsesmedlemmer, foreningerne og
kommunen, lyder rosen fra Ove Jørgensen.
Nu følger han med fra sidelinjen og er klar
imælet:
- Det er et center, hvor der er tilbud til alle
aldre, og der er udviklet mange tilbud til
familierne. Det er et rigtigt godt sted at
samles, noterer Ove Jørgensen.

Aktiv i hallen
Da tankerne om en udvikling af sports-
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lerede i gang med det frivillige arbejde.
Han sad i bes§relsen for Vejen Håndbold-
klub og var i 1972 valgt ind i bestyrelsen
for Vejen Hallen, der også tog sig af frilufts-
badet. Det var dog ikke kun i bestyrelsen,
han var aktiv. Han var faktisk også med til
at bygge hallen:
- Jeg var med til at bygge Vejen Hallen som
frivillig arbejdskraft, og som håndboldspil-
ler var jeg med til at indvie den, fortæller
Ove Jørgensen, der ser tilbage på mange
gode år som håndboldspiller, fodboldspil-
ler og frivillig.


